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Woord vooraf 

Sinds begin 2013 werken de Vlaamse gemeentebesturen volgens een nieuw budgettair 

en inhoudelijk stramien: de beheers- en beleidscyclus. De N-VA heeft als oppositiepartij 

de taak om politieke keuzes tegen het licht te houden, keuzes die meestal hun vertaling 

vinden in het jaarverslag en de jaarrekening van de gemeente. Deze documenten geven 

een duidelijk overzicht over de acties in de gemeente en de financiële gevolgen ervan. Zo 

is het voor politici en burgers mogelijk om te oordelen over de accenten die de 

meerderheid heeft gelegd en de beslissingen die ze heeft genomen.  

In dit overzicht analyseert N-VA Knokke-Heist per beleidsdomein zowel wat goed is, maar 

er worden evengoed een aantal bedenkingen en werkpunten geformuleerd. Waar de N-

VA andere keuzes zou maken, wordt ook wat dieper op ingegaan. 

We moeten ook opmerken dat we hier enkel de analyse maken van de gemeente.  Zoals 

we in 2013 al opmerkten, moet men eigenlijk het geheel bekijken, dat betekent : de 

financiën en acties samenleggen voor zowel gemeente, Autonoom Gemeentebedrijf 

Stadsontwikkeling, de extern verzelfstandigde Vrije Tijds VZW’s (toerisme, cultuur, 

erfgoed en sport) en het OCMW.  We zijn dan ook verheugd dat men naar de toekomst 

toe deze synergie-oefening maakt.  Dan pas krijg je, als burger, zicht op het volledige 

plaatje. 

http://binnenland.vlaanderen.be/bbc
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Algemene financiën 

De boekhouding van Knokke-Heist mag er dan op veel vlakken rooskleurig uitzien, toch 

heeft de N-VA ook hier enkele kanttekeningen gemaakt. Het klopt dat het financieel 

resultaat positief is, dat de autofinancieringsmarge goed is en dat de schulden verder 

worden afgebouwd. Maar … ook in 2013 gingen de inkomsten naar omhoog.  Dit is voor 

het  leeuwendeel toe te schrijven aan de onroerende voorheffing (41,1 miljoen euro in 

2013) en de taks op tweede verblijven (13,3 miljoen euro) die in 2013 nog verhoogd 

werd.  Maar ook een grote bron van inkomsten zijn die uit parkeren (5,5 miljoen euro).  

En in 2013 heeft men enkele belastingen en retributies verhoogd, denk maar aan de 

vuilniszakken, de lijkbezorging en de belasting op leegstaande gebouwen en onbebouwde 

percelen. Los van de meer-inkomsten, krijgt de Knokke-Heistenaar niets meer terug.  De 

gewone exploitatie van de gemeente blijft stabile met als grote slokoppen vrije tijd, 

veiligheid en stadsonderhoud.  Nergens is er sprake van efficiëntie-oefeningen om 

besparingen in eigen huishouding door te voeren.   

Je kunt dit beleid gerust vergelijken met het beleid van Di Rupo. Dit is een 

belastinggemeente waar de middenklasse de dupe van is.   

Op dit moment worden de meerinkomsten van de gemeente niet rechtstreeks voor de 

burger gebruikt: ze worden ingezet voor de gewone exploitatie van de gemeente, zoals 

we die al jaren kennen.  Er is weinig nieuw beleid, en vooral te weinig investeringen. Er 

waren voor 2013 voor 13 miljoen euro investeringen gebudgetteerd, toch moeten we 

vaststellen dat er slechts voor 7,9 miljoen aan investeringen ook daadwerkelijk 

uitgevoerd zijn. Ook in de komende jaren worden de investeringen verminderd en dat is 

gevaarlijk want een gemeente die nu te weinig investeert, verliest de toekomst. Verder is 

de gemeente volledig afhankelijk van de goodwill van privé-partners voor het al dan niet 

realiseren van toekomstige projecten. Om zelf projecten te kunnen realiseren moet de 

gemeente efficiënter gaan werken, toch zien we in geen enkel beleidsdomein een aanzet 

om te bezuinigen. Dit is nochtans de voorwaarde om aan goed bestuur te doen. Het is 

bovendien een krachtig signaal van respect naar de burgers toe, het is immers hun 

belastinggeld.  

Als laatste is een opmerking over het parkeerbeleid in Knokke-Heist op z’n plaats. Dit 

genereert veel inkomsten voor de gemeente maar houdt wel in dat burgers, toeristen of 

bezoekers naar Knokke-Heist worden afgeschrikt. Het gemeentebestuur moet zich 

dringend de vraag stellen of dit goed is voor de ondernemers en de middenstanders of 

enkel positief voor de gemeentekas.  
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Algemeen beleid, algemene financiering en interne organisatie  

Hier zijn geen specifieke opmerkingen. De doelstellingen worden gehaald. Een pluim voor 

de personeelsdienst die toch performant werk levert. Met betrekking tot de 

brandweerhervorming is de N-VA blij dat onze korpschef gedetacheerd wordt naar de 

brandweerzone vanwaar hij de geplande hervormingen van dichtbij kan volgen. Van 

zodra daar meer nieuws over is, kan ook het personeelskader en het personeelsbeheer 

van de brandweer verder op punt gezet worden. Echter, in de afdeling ICT zijn heel wat 

doelstellingen en acties niet gerealiseerd. Waarom hinken we in deze dienst wat achterop 

? 
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Economie 

Wat de N-VA helemaal niet kan goedkeuren is de afwezigheid van de gestructureerde 

aandacht voor ‘economie’ in Knokke-Heist. Het standpunt van de N-VA is daaromtrent al 

lang duidelijk: we hebben steevast gepleit voor een schepen van lokale economie én een 

middenstandsbeleid met visie. Lokale besturen moeten een echt beleid uittekenen, willen 

we de uitdagingen voor de middenstand, horeca en KMO’s samen aan kunnen. Zo kan de 

middenstand overleven. We moeten nu de handen uit de mouwen durven steken. De N-

VA heeft vorig jaar in Knokke-Heist daaromtrent zelf een 10-puntenplan opgesteld. De 

partij was dan ook verheugd dat in het meerjarenplan toch nagedacht zou worden over 

een ‘ondersteuningsloket’ en ‘middenstandsplan’. Helaas, moet de N-VA vaststellen dat 

deze ideeën door de meerderheid absoluut niet met ambitie gedragen worden op dat 

vlak. In het jaarverslag staat letterlijk te lezen “dat er geen beleidsdomein economie is 

en dat dit bovendien gewoon ondergebracht wordt in dienstverlening en communicatie”. 

Erger nog : de meerderheid stelt tevreden vast dat meer ondernemers met hun vragen 

tot bij het ‘ondersteuningsloket, lees secretarie’ raken.  Dit betekent de facto dus dat de 

meerderheid de vragen van handelaars, mogelijk potentiële investeerders, net zo 

behandelt als de vragen van burgerzaken zoals een identiteitskaart aanvragen of een 

rijbewijs afhalen. Dit is een spijtige zaak, de ambitie van een gemeente als Knokke-Heist, 

met enkel horeca, middenstand, detailhandel en KMO’s, is op vandaag ontoereikend en 

dat in een periode waarin net deze sectoren het moeilijk hebben. Wij pleiten hier 

opnieuw voor het aantrekken van ‘creatieve bedrijven’, voor een ‘kenniscentrum van de 

zorg’ of voor een ‘middenstands- en KMO-coach.  Ook de banden met de haven van 

Zeebrugge kunnen aangehaald worden om in Knokke-Heist mogelijke logistieke 

toeleveringsbedrijven te huisvesten. 

Het ondersteuningsloket moet volgens de N-VA een andere locatie krijgen. Het 

bedrijvengebouw is de spil van de lokale economie en is daarom het nieuwe adres bij 

uitstek. Daar moet een KMO-coach geïnstalleerd worden die de economische kaart van 

Knokke-Heist kent en van aanpakken weet: iemand die monitort welke sectoren de 

gemeente kan aantrekken met daarbij taken zoals de wetgeving opvolgen, infosessies 

organiseren, starters begeleiden en impulsen geven om in drukke, dure winkelstraten 

een etalage of winkel te beginnen, de KMO’s ondersteunen en aanvullen, de horeca 

opvolgen en de detailhandel laten samenwerken, impulsen geven tot belevingshandel.  

Het takenpakket is zeer uitgebreid. Deze man of vrouw is goud waard voor de lokale 

middenstand die er nu is in Knokke-Heist, maar ook voor toekomstige ondernemers.  

De gemeente moet een pro-actieve werkwijze hanteren om de ondernemers te 

stimuleren. Dat kan door cursussen te geven, infosessies rond vernieuwde wetgeving te 

organiseren, marktonderzoek te doen rond horeca, rond middenstandsbeleid, starters 

ondersteunen, kijken of premies voor starters kunnen helpen, of we ze verminderde 

belastingen kunnen voorstellen, of we samenwerkingen tussen handelaars kunnen 

opzetten,… men moet evolueren tot belevingsdetailhandel. Hoe kunnen we daar 

ondersteunen ? Pop-up-winkels, e-commerce, winkel-aangename straten,enz… Dat los je 
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niet op door enkele fietsplaatsen te voorzien in de Lippenslaan, daar komt veel meer bij 

kijken. Ook de mobiliteit en het parkeren moet in dat kader bekeken worden.  

Ondernemingen zorgen op hun beurt voor werkgelegenheid, voor jonge gezinnen die zich 

in Knokke-Heist vestigen en voor nieuw leven in de gemeente. Het beleid van nu blijft 

teveel afwachten en werkt met twee maten en twee gewichten.  Men kan ook spreken 

van ‘vriendjespolitiek’.  Of verbaast het iemand dat sommigen eerder weten waar 

mogelijkheden zijn of zullen komen, dan anderen ? 
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Knokke-Heist in uitbouw  

Dit beleidsdomein loopt heel sterk samen met het Autonoom Gemeentebedrijf voor 

Stadsvernieuwing (AGSO). Alle projecten voor Knokke-Heist in uitbouw worden immers 

overgedragen aan het AGSO.  

Een financiële noot daar : in 2013 werd het ‘Waterbedrijf’ geïntegreerd in het AGSO.  

Deze afdeling boekte winst, echter de afdeling ‘stadsontwikkeling’ boekte verlies.  Maar 

alles samen kon in 2013 toch een lichte winst voorleggen.  Het balanstotaal is 

fenomenaal gestegen sedert 2010, alsook de schulden !   

De N-VA stelt vast dat 2013 het jaar was van drie zaken : 

 Enerzijds: het afwerken van zaken die in de vorige legislatuur hun opstart kregen 

maar om diverse redenen wat vertraging hadden opgelopen. Denken we daarbij 

aan de definitieve realisatie van de site Duinenwater met zwembad, Lakeside, 

jeugdcentrum ’t Verzet en ook de ingebruikname van Bedrijvengebouw ’t Walletje 

door de waterdienst, door AGSO en de verkoop/verhuur van de loodsen. 

 Anderzijds: het stopzetten van projecten. Hier is het Casino er duidelijk één van 

maar ook de stationsomgeving Heist naar het ontwerp van Zaha Hadid is 

stopgezet. Dit betekent niet enkel tien jaar tijdverlies maar ook veel kosten die 

gemaakt zijn voor niets. Verder is het Casinodossier niet afgehandeld en wacht 

ons nog lang juridisch getouwtrek. Vele dossiers zijn ‘on hold’ gezet of krijgen 

geen prioriteit meer in deze legislatuur. Met andere woorden stellen we dit jaar 

opnieuw vast dat de dromen uit het verleden niet meer aanslaan of niet 

realiseerbaar zijn. 

 Tot slot komen er drie nieuwe prioriteiten naar boven nl. de Elizabethlaan en 

inkom Heist, Maes- en Boerenboomplein en de nieuwe denkoefening rond diverse 

functies in Westkapelle. Ook hier zijn we geen stap verder. Het blijven 

vrijblijvende denkoefeningen, mooie concepten, leuke tekeningen, maar of dit 

realiseerbaar is zal de toekomst moeten uitwijzen. Waar we wel de N-VA stempel 

terugvinden is op het feit dat men nu toch inziet dat men de bevolking best zo 

snel mogelijk bij de projecten en ideeën betrekt. Dit niet alleen met een Horizon 

8300 maar ook door de bevolking in te lichten van bij het begin van het project.  

We zijn benieuwd hoeveel ‘echte inspraak’ de bevolking krijgt.   
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Wonen 

 Een lezing van het jaarverslag en de jaarrekening van de gemeente, toont dat de 

ambitie van de meerderheid op het gebied van ‘Wonen’ niet bijster groot is. Het is 

nochtans de pijler van de samenleving in Knokke-Heist. Belangrijk is dat we onze 

tweeverdieners en jonge gezinnen in Knokke-Heist houden.  Er wordt verkaveld en 

verkaveld, helaas, in functie van tweede verblijvers.  Uiteraard zijn tweede verblijvers 

hier welkom, maar toch moeten we het evenwicht houden tussen eigen inwoners, die 

hier jaar in jaar uit, wonen, werken, leven en vrije tijd doorbrengen en tweede verblijvers 

die enkel in lange weekends of af en toe in de vakantie naar hier komen.  Onderzoek 

wijst immers uit dat tweede verblijvers steeds minder lang in de gemeente zijn (van 120 

dagen tot nu gemiddeld 90 dagen !).   

We moeten hier ook het onderscheid maken tussen ‘sociaal’ wonen en ‘betaalbaar of 

bescheiden’ wonen. De ‘sociale’ woningnormen raken niet ingevuld, niettegenstaande 

deze door Vlaanderen worden opgelegd. De achterstand probeert men in te halen maar 

dat wordt bemoeilijkt door het feit dat de Raad van State het Grond- en Pandendecreet 

heeft vernietigd. Hierdoor kunnen een aantal sociale woonprojecten niet gerealiseerd 

worden (Zaha Hadid en Vogelzang). Het blijft maar de vraag of er gewerkt wordt aan 

alternatieven en hoe we dit in de toekomst oplossen? Anders loopt de gemeente het 

risico op sancties en boetes. Zal Knokke-Heist aan haar wettelijke verplichting kunnen 

voldoen ?  

Wat ‘sociaal huren’ betreft is er wel een positieve noot te melden: het Sociaal Verhuur 

Kantoor (SVK) heeft het aantal te verhuren wooneenheden verder kunnen optrekken. 

De hamvraag in dit dossier blijft echter het ‘betaalbaar of bescheiden wonen’ in de 

gemeente. Men raakt niet verder dan de startfase. Het blijft bij enkele onderzoeken, bij 

het meenemen van mogelijke projecten in de verschillende projectzones maar dit lijkt 

opnieuw geen prioriteit voor de meerderheid.  En wat met de opstart van een ‘betaalbaar 

verhuur kantoor’ ? 

Verder stelt de N-VA vast dat er heel wat onderzoekspistes geopend worden naar 

woonzorgzones, aangepaste seniorenwoningen en alternatieve woonvormen voor 

senioren. Daarbij moet opgelet worden voor een overaanbod en zullen de diverse spelers 

op de markt gecoördineerd moeten worden. 
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Welzijn, zorg en opvang 

De domeinen welzijn, zorg en opvang blijven stiefmoederlijk behandeld in Knokke-Heist. 

Dat blijkt niet enkel uit de actieplannen waar men hier en daar wat aan 

symptoombestrijding doet, maar ook uit het feit dat men geen echt beleid op poten zet 

en er zeker niet de financiële middelen voor voorziet.  Van de drie miljoen euro voor het 

gemeentelijk welzijnsbeleid (tegenover 15 miljoen voor Vrije Tijd !), is dan nog 1 miljoen 

voorzien voor de kerkfabrieken.  De dotatie aan het OCMW stijgt wel, maar dat is vooral 

voor de aflossing van de lening voor de bouw van het Sociaal Huis. 

De senioren krijgen ongelooflijk veel aandacht en terecht, want zij maken een groot deel 

uit van de inwoners in Knokke-Heist. Dit mag echter de aandacht niet afleiden van 

andere – vaak noodlijdende- segmenten van de samenleving in onze gemeente. We 

stellen vast dat er geen gestructureerde aandacht gaat naar de aanpak van 

kansarmoede, kinderarmoede, de aanpak van de schuldenproblematiek en psychiatrische 

problematiek. Dit treft nochtans opnieuw de middenklasse.  In de praktijk wordt in 

Knokke-Heist de kloof tussen arm en rijk groter.  Daar wordt echter geen aandacht aan 

besteed.  Ook het activeringsbeleid en het aanbieden van sociale en economische 

hefbomen (werkleren, stages, werkmogelijkheden voor mensen met een 

arbeidshandicap, sociale economie, …) reikt niet verder dan de verplichte zaken opgelegd 

door hogere overheden. Dit zijn nochtans zaken die voor de N-VA prioritair zijn: mensen 

opnieuw een financieel toekomstperspectief bieden, ze aan het werk te krijgen, het 

sensibiliseren op het vlak van rechten en plichten, het aanleren van het Nederlands als 

opstap naar werk en sociale integratie, komt te weinig aan bod.  

In 2013 zou een stuurgroep lokaal sociaal beleid opgestart worden, dit is op heden nog 

altijd niet gebeurd. Dit is nochtans essentieel in de werking van een ‘Sociaal Huis’. Bij de 

opening van het ‘Sociaal Huis’ als gebouw was dat toen al een prioriteit en een kans om 

in dat nieuwe gebouw een geïntegreerde werking ‘sociale zaken’ op te starten. We zijn nu 

zes jaar verder. De verschillende werkgroepen die daarop geënt zijn, blijven helaas nog 

steeds in de eerste fases hangen. 

Verder wil de meerderheid de Geestelijke Gezondheidsproblematieken aanpakken, maar 

ook daar is het beleid ontoereikend. Het is niet door in een samenwerking te stappen die 

één voltijdse tewerkstelling geeft, dat de problemen in Knokke-Heist ten gronde kunnen 

aangepakt worden. Ofwel investeer je echt in deze problematiek ofwel zeg je ‘het is hier 

maar om te lachen’.  

Wat betreft de mantelzorg en de resultaten van Boozt, die werden in 2013 overal 

voorgesteld maar de vraag is natuurlijk wat nu met die resultaten en vooral met de 

adviezen zal gebeuren ? Hoe zal dat in concreet beleid omgezet worden ? Wie is 

verantwoordelijk ? 
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Veiligheid, Veiligheidszorg en Preventie  

Veiligheid is een beleidsdomein dat heel wat aandacht en middelen krijgt (vooral politie, 

maar ook brandweer)(12 miljoen euro). Hier mag veel geld in geïnvesteerd worden want 

de veiligheid van de burger is belangrijk. Twee derde (9 miljoen euro) van de middelen 

gaat naar de politiezone. Hier zijn echter nog bijsturingen nodig om meer blauw op straat 

te krijgen en om nog enkele andere veiligheidsaspecten in Knokke-Heist aan te pakken. 

De input staat nog niet in verhouding met de output want de veiligheid in onze gemeente 

laat nog steeds te wensen over. De N-VA denkt hierbij dan vooral aan de 

fietsongelukken, fietsdiefstallen maar ook aan de winkeldiefstallen en andere inbraken. 

Daar is nog ruimte voor verbetering. 

In 2013 is verder werk gemaakt van de harmonisering van  het provinciaal 

veiligheidsoverleg en van de bijsturing van de GAS-boetes. Dat is mooi werk. Los 

daarvan heeft men wat preventie betreft ingezet op hondenpoepoverlast en 

uitgaansoverlast en zijn er stappen gezet naar geïntegreerde aanpak. Lovende 

initiatieven op zich, maar wordt daar een vervolg aan gegeven ? Het is niet met één of 

twee acties per jaar dat deze problemen van de baan zijn.  En de geïntegreerde aanpak 

is een absolute noodzaak want preventieve acties zijn niets zonder de samenwerking met 

met de politie. Op een bepaald moment moet er ook gesanctioneerd worden.  

Verder maakt het jaarverslag noch de jaarrekening melding van inspanningen op het vlak 

van fietsdiefstallen, fietsongelukken… Nog minder over aanpak van drugoverlast en 

drugpreventie. Ook zijn er geen acties uitgevoerd of gepland rond diefstallen (kleine 

winkeldiefstal, diefstal in huizen,… ).  Misschien moeten we daar te rade in het actieplan 

van de politiezone. 
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Leren en onderwijs 

Voor 2013 is het belangrijkste aandachtspunt de nieuwe scholencampus. Vorig jaar nog 

werd op de gemeenteraad geopperd dat tegen 2017 de leerlingen op de nieuwe campus 

zouden moeten zitten. Ondertussen weten we dat er gewerkt wordt aan de 

oorspronkelijke plannen. Noch in de gemeente, noch in het Autonoom Gemeentebedrijf 

voor Stadsontwikkeling (AGSO) wordt daar met een woord over gerept. De N-VA heeft al 

verschillende keren gevraagd in welke zin, waarom, en hoe de plannen bijgewerkt 

worden maar het blijft oorverdovend stil. Nu valt er te lezen dat medio 2014 deze 

plannen klaar moeten zijn. Wanneer krijgt de gemeenteraad en de burger toelichting ? 

En welk tijdspad wordt nu gevolgd ? 

Onbegrijpelijk daaromtrent is dat de plannen bestaan sinds de vorige legislatuur en dat 

nu pas, in 2014, een onderzoek zal gebeuren naar de mobiliteit op deze locatie in 

Knokke-Heist. Had dit niet al lang moeten gebeurd zijn ?  

Verder is de N-VA ervan overtuigd dat een algemene denkoefening moet gemaakt 

worden rond de  visie op scholen. Het aantal kinderen in Knokke-Heist daalt. De wijken 

waar nog jonge gezinnen wonen, komen niet altijd overeen met de wijken waar nu 

scholen te vinden zijn. Er zijn dus scholen die kampen met moeilijkheden door een tekort 

aan kinderen en er zijn scholen die uit hun voegen barsten. Als we de bevolkingsevolutie 

volgen hebben we een overschot aan kleuterscholen en lagere scholen op ons 

grondgebied. Moet een gemeente uberhaupt nog gemeente-onderwijs aanbieden als de 

burger diverse school-mogelijkheden, zeker ook ideologisch heeft op het eigen 

grondgebied ?  
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Vrije tijd  

Het beleidsdomein bij uitstek waar ook het meest in geïnvesteerd wordt is ‘Vrije Tijd’. 

Zowel sport, cultuur als toerisme is in Knokke-Heist enorm sterk uitgebouwd, dit zowel 

voor inwoners als voor tweede verblijvers en toeristen. Er zijn tal van internationaal 

erkende cultuur en sport-evenementen, ook de cultuur- en sportprogrammatie is top. 

Brood en spelen. Enkel ‘erfgoed’ is het klein broertje en wordt vaak niet naar waarde 

geschat.  Los van het beheer van Sincfala en For Freedom-museum kan je met een 

doordacht erfgoedbeleid heel wat burgers betrekken (ook nieuwe inwoners) maar ook 

nieuwe toeristische impulsen geven.  Toch is de samenhang soms onduidelijk en kunnen 

nog heel wat efficiëntie-oefeningen gemaakt worden. De N-VA is ervan overtuigd dat met 

een gecoördineerde aanpak en een beter doordachte visie het duidelijker zou worden 

welk aanbod de gemeente Knokke-Heist aan de burgers en toeristen doet. Dit is mogelijk 

met de inzet van dezelfde middelen en misschien zelfs minder middelen. Men kan op 

toeristisch vlak de diverse deelgemeenten, elk met hun sterktes, beter beklemtonen en 

een specifiek publiek daarvoor aantrekken. Het is niet goed enkel de kaart van het 

mondaine Zoute-publiek te trekken. 

In 2013 zijn vooral renovaties en onderhoudswerken gebeurd aan bestaande cultuur- en 

sportgebouwen. Misschien moeten we ons afvragen hoe we in de toekomst al die sport- 

en cultuurinfrastructuur zullen blijven onderhouden als gemeente van 34.000 inwoners.   
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Natuur- en Milieubeheer  

Voor de bijenproblematiek worden wel wat inspanningen geleverd, de beestjes hebben 

het in het hele land moeilijk en daarom zijn ondersteunende initiatieven zeker op hun 

plaats. Helaas blijft het enkel bij inspanningen voor de bijenpopulatie, wat betreft natuur-

en mileubeheer. En ook bij die inspanningen kunnen enkele vragen gesteld worden: Is 

18.000 euro om te onderhandelen met een eigenaar over het aanleggen van een 

bijentuin, wel een verantwoorde keuze ? Zijn er in de gemeente, op het openbaar 

domein, geen pleinen, perkjes, bermen… waar bloemenzaad kan ingezaaid worden om de 

bijen te lokken ? Via de provincie is het mogelijk om GRATIS zakjes bloemenzaad te 

verkrijgen. Dit kan uitgedeeld worden aan de bevolking om thuis de tuinen 

bijenvriendelijk te maken. Op die manier betrekt men de bevolking ook bij de acties en 

wordt er gesensibiliseerd. Er worden trouwens regelmatig workshops en cursussen 

gegeven over dit thema. 

Zoals hierboven gesteld: natuur- en milieubeheer is breder dan enkel inspanningen te 

leveren voor de bijenpopulaties. De N-VA formuleerde drie jaar geleden al enkele 

voorstellen ter zake die nu worden uitgevoerd. Goed dat de meerderheid dit uitvoert, 

jammer dat ze die onterecht op hun conto schrijven en niet toegeven dat dit puur de 

uitvoering is van de N-VA-ideeën.   

 Het dir. Gen. Willemspark lijkt verdacht veel op de N-VA voorstellen om de site 

van de Raan te integreren in dit park en daar een natuur-educatief park van te 

maken.  

 Ook de aanleg van volkstuintjes -een idee gelanceerd door onze twee OCMW-

raadsleden- heeft navolging gekregen. Ook daar neemt de meerderheid onze 

voorstellen over.  

Wat duurzaamheid betreft blijft de gemeente Knokke-Heist ook achter: men blijft steken 

bij een warmtedetectiecamera en drie elektrische voertuigen. Ook daar kunnen we een 

inhaalbeweging doen. Denken we dan vooral aan kleine maatregelen binnen de 

gebouwen en diensten van de gemeente zodat het personeel en daarna ook de burger 

zich bewust wordt van duurzaam wonen, werken en leven. 
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Stadsonderhoud  

Duurzaamheid, natuur en milieu hangen nauw samen met de afdeling stadsonderhoud. 

Dit beleidsdomein kost heel veel geld maar een degelijke evaluatie over de performantie 

is er niet. Moeten we ons niet afvragen of we goed bezig zijn? De straten kunnen netter, 

groenbeplantingen kunnen origineler. Hier durft de N-VA opnieuw aandringen om wat 

betreft de ophaling van huisvuil ons huidig systeem in vraag te stellen. De periode met 

de zakken is voorbij, want die slingeren op straat, worden opengereten,… met als gevolg 

dat de diensten de straten telkens opnieuw moeten reinigen. We moeten een evaluatie 

durven maken en stappen zetten tot huisvuilophaling via containers. Dit kan door in 

nieuwe verkavelingen bouwvoorschriften te voorzien die deze verplichting opnemen. Ook 

in wijken met losstaande woningen kan met containers het huisvuil beter opgehaald 

worden. Daarnaast moet er ook nagedacht worden over hoe we in drukke buurten met 

veel tweede verblijvers ondergrondse containers kunnen inzetten.  Dan kunnen tweede 

verblijvers op elk moment van de week, als ze uit Knokke-Heist vertrekken, hun restafval 

kwijt.  Nu staan zakken soms enkele dagen buiten omdat de tweede verblijvers 

vertrokken zijn en er pas 3 of 4 dagen later ophaling is.  

In het verlengde van de problematiek van ophaling van het huisvuil moet er ook 

aangemaand worden tot spoed inzake de verbrandingsoven die nog vergund is tot april 

2015 ! Noch in het Autonoom Gemeentebedrijf voor Stadsontwikkeling (AGSO) , noch in 

de gemeente werd in 2013 enig initiatief genomen. Bij ons weten ook niet in 2014. Dit 

wordt dringend! 

 

 

 


